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§ 1 
Val av justerare och tid för justering av dagens protokoll  

Beslut  
Idrottsnämnden utser vice ordföranden Mikael Peterson (C) att 
tillsammans med ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) justera dagens 
protokoll. 
  
Justering sker måndagen den 28 oktober. 
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§ 2 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
idrottsförvaltningen  
Inga delegationsbeslut fanns anmälda till dagens 
sammanträde. 
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§ 3 
Anmälningsärenden  

 Funktionshinderrådets protokoll 
 Högdalens BP, 11-spels konstgräsplan, multisportyta med 

ispist samt servicebyggnad, Örby 4:1. Lägesrapport 
 Betongrenovering av maskinutrymme och sandfilter på 

uteläktare, Eriksdalsbadet, Eriksdalsbadet 1:1. 
Slutredovisning 

 Renovering och utveckling av Gula villan, Stora Mossens 
IP, del av Ulvsunda 1:1. Slutredovisning 

 7-spelsplan med underliggande ispist samt omklädning- och 
servicebyggnad på Aspuddens IP. Slutredovisning 

 Anläggande av konstgräs på Nockebyhovs BP. 
Slutredovisning 

 Samråd om ny tunnelbana till Älvsjö, KS 2024/654 – svar 
på remiss från kommunstyrelsen 

 Remiss av Betänkandet - Bildning, utbildning och 
delaktighet – folkbildningspolitik i en ny tid - svar på remiss 
från kommunstyrelsen 

  

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar att lägga anmälningarna till handlingarna. 
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§ 4 
Upphandling av vinterväghållning  
IDF 2024/2479 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  

1. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att 
upphandla avtal för vinterväghållning, i enlighet med 
förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Idrottsnämnden delegerar till idrottsdirektören att besluta om 
upphandlingsdokument, fatta tilldelningsbeslut, besluta i 
övriga frågor som rör upphandlingen samt eventuellt 
tecknande av avtal med antagen leverantör. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1731626 Upphandling av avtal för vinterväghållning 
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§ 5 
Upprustning och ombyggnad av Brännkyrkahallen, del av 
Herbariet 2. Reviderat inriktningsbeslut och 
delgenomförandebeslut  
IDF 2024/2606 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  

1. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa framtagning av handlingar för 
projektet Upprustning och ombyggnad av Brännkyrkahallen 
som underlag för delgenomförandebeslut och inför ett 
kommande genomförandebeslut till en sammanlagd 
beräknad utgift, se bilaga 1. 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad som 
redovisas i bilaga 1, som en följd av bedömd inriktning för 
projektet Upprustning och ombyggnad av Brännkyrkahallen. 

 
Förslag till beslut 
1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V), 
Marie-Helena Fjällås (MP) och Roine Löfgren (SD) föreslår (se 
beslutet). 
2) Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Anna Cederschiöld Stuart 
m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) föreslår: 
  
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att därutöver anföra: 
  
Under förra mandatperioden startade vi ett antal idrottspiloter 
tillsammans med externa aktörer. Detta gjordes efter många möten 
och dialog med idrottsförbund och föreningar, där vi gemensamt 
fastslog att Stockholms stad inte har resurser nog att möta upp det 
omfattande behovet av nya idrottsytor på egen hand. Därför var det 
helt nödvändigt att hitta lösningar där fler aktörer kunde vara med 
och bidra ekonomiskt. På så sätt skulle vi få mer idrottsytor med 
gemensamma resurser, samtidigt som fler idrottsytor kan komma på 
plats snabbare när fler projekt kan vara igång samtidigt. 
  
Brännkyrkahallen var en av dessa ”idrottspiloter”, där 
intentionsavtal tecknades med extern aktör. Efter valet 2022 avbröts 
dock alla dessa projekt av den rödgröna majoriteten, som valde att 
ta tillbaka samtliga i egen regi. Det är naturligtvis beklagligt och vi 
ser redan effekterna av detta med uppskjutna idrottsinvesteringar 
omfattande drygt 1,3 miljarder kronor. De som främst drabbas av 
den rödgröna majoritetens idrottspolitik är barn och unga och 
föreningslivet i Stockholm. 
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Under den här planeringsfasen måste dialogen med föreningarna 
redan vara påbörjad och sedan fortsätta till dess att upprustningen 
och ombyggnationen av Brännkyrkahallen är klar. Enligt de 
verksamma föreningarna på plats har så icke varit fallet och det 
finns utrymme för stor förbättring. 
  
Majoriteten och idrottsförvaltningen bör lyssna på föreningarnas 
önskan kring föreningslokaler samt att de vill ha en ordentlig 
kafé/restaurangdel. Dels är det viktigt för klubbarna att kunna få in 
pengar genom försäljning men också för att barn och unga ska 
kunna komma direkt från skolan och köpa sig något att äta innan 
träning. Om majoriteten fortsätter sina planer med endast kafédelar 
måste det säkerhetsställas att denna blir gedigen. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Anna Cederschiöld Stuart 
m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/2606-1 (Signerad) Upprustning och ombyggnad av 
Brännkyrkahallen, del av Herbariet 2, reviderat 
inriktningsbeslut(1755028) 

 IDF 2024/2606-2 Bilaga 1 ekonomisk redovisning med 
kalkyler(1755418) 
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§ 6 
Motion om att rädda Fredhällsparken från exploatering - 
svar på remiss från kommunstyrelsen  
IDF 2024/2428 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden godkänner förvaltningens svar på remissen och 
överlämnar det till kommunstyrelsen. 
  
 
Förslag till beslut 
1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V), 
Marie-Helena Fjällås (MP) och Roine Löfgren (SD) föreslår (se 
beslutet). 
2) Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
föreslår: 
  
1. Att bifalla motionen i sin helhet. 
2. Att därutöver anföra följande: 
  
Centerpartiet tillsammans med den förra grönblå majoriteten har 
under många år aktiverat sig i frågan om att inte bygga en 
fotbollsplan i Fredhällsparken. Under 2018 när grönblå tog makten 
stoppade vi planerna på att anlägga den fotbollsplan som de 
rödgröna hade tänk anlägga i parken. Det var tydligt att detta var en 
stor vinst för de boende i området som vill ha kvar sitt grönområde 
som nyttjas året runt. Ett växande Stockholm behöver värna sina 
värdefulla parker och grönområden. 
  
Nu när socialdemokraterna och co är tillbaka till makten är 
Fredhällsparken återigen hotad för exploatering av en fotbollsplan 
och de väljer att fortsätta utredningen av en möjlig placering vid 
eller på den tennisbana som ligger där idag. Spontantennisplanen är 
en av få i Stockholm och är av största vikt att den får fortsätta vara 
kvar. Om det istället skulle byggas en fotbollsplan på plats innebär 
det mer än att man gör parken mindre. Hela trafiksituationen 
kommer att förändras längst Fredhällsparken då föräldrar, ledare 
och tränare kommer ta sig dit och därifrån under vardagskvällar och 
hela helger. 
  
Centerpartiet och Liberalerna är för att utveckla den befintliga 7-
spelsplanen på Kristinebergs BP till en 11-spelsplan och ser att det 
är av största vikt att även 7-spelsplanen kompenseras på 
Kungsholmen. Centerpartiet vill också bevara Fredhällsparken som 
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det grönområdet det är idag och därför hitta en annan lösning för att 
kompensera för den 7-spelsplan som försvinner. 
  
3) Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) föreslår: 
  
1. Att tillstyrka motionen. 
2. Att därutöver anföra: 
  
Vi tackar förvaltningen för svaret på motionen, men tvingas 
samtidigt konstatera att den populära Fredhällsparken är fortsatt 
hotad av exploatering. Förvaltningen skriver uttryckligen i sitt svar 
att inga platser bör undantas för utredning av möjlig placering av en 
ersättningsplan. Det beklagar vi. 
  
Vi ser naturligtvis fram emot att ta del av det reviderade 
inriktningsbeslut som planeras att redovisas i exploateringsnämnden 
efter att detaljplanen för 11-spelsplan i Kristinebergs strandpark 
varit på samråd. Men våra farhågor om att den rödgröna majoriteten 
ser den populära Fredhällsparken som ett alternativ att exploatera 
med en fotbollsplan har som sagt stärkts genom svaret på motionen. 
  
Särskilt uttalande 
Roine Löfgren (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
För Sverigedemokraterna är det viktigt att stadens parker och 
grönområden bevaras och att exploatering helst görs på redan 
hårdgjorda ytor. 
  
I Kristinebergs Slottsparks sydöstra hörn planeras för en ny 
kontorsbyggnad, men givet den osäkra efterfrågan på 
kontorsutrymmen bör staden istället överväga att uppföra ett 
idrottscentrum på den platsen. 7-manna inomhushallen på Spånga 
BP skulle kunna vara förebild, alternativt en 7-manna plan utomhus 
om luftkvaliteten på platsen är tillräckligt god. 
  
En sådan lösning skulle bättre tillgodose invånarnas behov av 
idrottsanläggningar på Kungsholmen och innerstaden. Om barn och 
ungdomar tvingas till långa resor för att idrotta så ökar risken för att 
de slutar i förtid, en utveckling som staden skall motverka. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
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Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/2428-2 (Godkänd - R 1) Remissvar Motion 
Fredhällsparken 

 IDF 2024/2428-1.1 Motion om att rädda Fredhällsparken 
från exploatering 
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§ 7 
Motion om blås liv i sommarbarnsverksamheten - svar på 
remiss från kommunstyrelsen  
IDF 2024/2286 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på motionen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/2286-3 (Godkänd - R 1) Remissvar Motion 
Fredhällsparken 

 IDF 2024/2286-2.1 Motion om blås liv i 
sommarbarnsverksamheten  
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§ 8 
Inkomna skrivelser  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Anna Cederschiöld Stuart 
m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) lämnar följande skrivelser: 
  
Skrivelse om Magelungen 
I takt med en ökad befolkning så är friluftsliv och vattenrekreation 
ett växande intresse och behov för Stockholms invånare. Staden bör 
göra sitt yttersta för att möjliggöra ett rikt naturliv där 
stockholmarna har möjlighet att njuta av sina närliggande 
grönområden till max. 
  
Norra Magelungen och den 2km långa Fagersjöviken är en 
bortglömd oas där rekreationsmöjligheterna har försämrats gradvis 
genom åren. Vissa försök att öppna upp sjön har gjorts genom bland 
annat vegetationsröjning men som gav ytterst liten effekt. Istället 
för att vara en plats för aktiviteter så som till exempel bad, fiske, 
paddling och segling är det en enda stor igenväxt vik med mycket 
litet och minskande vattendjup till lika fisk och fågelliv. För att 
restaurera Fagersjöviken och ge våra invånare möjlighet till 
vattenrekreation behövs samordnade insatser från Stockholms stad. 
  
Idrottsnämnden ska ansvara i frågor som friluftsliv, båtliv, 
fritidsfiske och idrottsföreningar som bedriver vattenbaserad idrott 
medan stadsdelsförvaltningarna ska ansvara för naturreservat, 
friluftsområden, parkmark och strandbad inom sin stadsdel. När 
frågor angående vattenrekreationer uppkommer kan det därför vara 
svårt att veta vart man ska vända sig då en del av ansvaret går in i 
varandra.  
  
För att klargöra förvaltningens ansvar och uppdrag samt identifiera 
eventuella åtgärder som kan vidtas för att förbättra 
rekreationsmöjligheterna i Magelungen vill vi därför fråga: 
  

1. På vilket sätt tolkar idrottsförvaltningen sitt ansvar för 
vattenrekreation, särskilt vad gäller aktiviteter som bad, 
paddling, segling och fiske i Stockholms sjöar? 

2. Hur ser samordningen ut mellan idrottsförvaltningen och 
andra förvaltningar, såsom Farsta och Enskede-Årsta-
Vantörs stadsdelsförvaltningar, i frågor som rör 
vattenrekreation och friluftsliv kring Magelungen? 

3. Vilka åtgärder kan idrottsförvaltningen vidta för att förbättra 
rekreationsmöjligheterna i Fagersjöviken, såsom att 
underlätta för bad, paddling, fiske och andra vattenbaserade 
aktiviteter som efterfrågas av invånarna? 

4. Hur kan Idrottsförvaltningen samverka med andra aktörer, 
exempelvis EU eller Länsstyrelsen, för att finansiera 
restaureringen av Magelungen och Fagersjöviken? 
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Skrivelse om Spårvägen brottning 
Spårvägens GoIF har en omfattade idrottsverksamhet och erbjuder 
ett pärlband av olika idrotter. Spårvägens brottning bildades 1926 
av anställda i trafikbolaget AB Stockholms Spårvägar (nu SL) och 
har en framgångsrik historia inom idrotten. Redan på 1960-talet 
började de med ungdomsverksamhet och sedan dess har Spårvägen 
tillhört den absoluta toppen i Sverige. 
  
Spårvägen brottning har sedan 65 år funnits inom Älvsjö - 
Hägersten stadsdelsförvaltning och etablerat sig på Stockholms 
södra sida. De har haft sin tillhörighet i den så kallade SL-hallen 
under 40 år innan de fick flytta till Liljeholmshallarna där staden 
sedan 1999 har hyrt in sig i lokalerna. Hyresavtalet löper fram till 
2028-03-31 och därefter planerar staden att flytta alla 
idrottsverksamheter från Liljeholmshallarna till bland annat 
Gjutmästaren 6 (Ulvsunda), däribland Spårvägen brottning. Detta 
skulle leda till att hela södra sidan av Stockholm inte har någon 
annan brottarklubb att vända sig till, då alla finns på norra sidan av 
staden. 
  
I och med Spårvägens närvaro söder om staden har också 
upptagningsområdet varit barn och unga från söder och dess 
förorter. Brottningen inom Spårvägen är en mångkulturell idrott 
som lockar barn och ungdomar från olika socioekonomiska 
bakgrunder. Föreningen tar hand om många barn med utmaningar 
både i skolan och hemmet men som har funnit en trygg plats och ett 
sammanhang i brottningen. Att flytta ut Spårvägens verksamhet 
från Liljeholmshallarna till Gjurmästaren i Bromma skulle vara att 
bryta föreningens rötter och lämna de barn och unga som är i störst 
behov av den trygghet och gemenskap som Spårvägen erbjuder. 
  
Idag spelar Spårvägens bordtennisklubb i SL-hallen i Innebandy 
Centras lokaler nära Brännkyrkahallen. På ovanvåningen i huset har 
det tidigare spelats padel men som vi förstår det söks nu en ny 
hyresgäst. Eftersom det finns en stark gemenskap mellan 
Spårvägens olika sektioner och att det även finns en stark koppling 
med SL så skulle en lösning kunna vara att Spårvägen brottning 
hyrde in sig i dessa lokaler. 
  
Med anledning av ovan undrar vi därför: 
  

1. Arbetar idrottsförvaltningen för att hitta en annan lösning för 
Spårvägen brottning istället för att flytta deras verksamhet 
till Ulvsunda? 

2. Hur ser idrottsförvaltningen på förslaget om att titta på 
lokalerna i SL-hallen för Spårvägen brottning? 

3. Om idrottsförvaltningen fortsatt tänker gå vidare med att 
flytta Spårvägens brottning till Ulvsunda, hur tänker ni då att 
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de barn och unga som idag bor i söderort ska göra för att 
fortsätta vara aktiva i klubben? 

  
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar att överlämna skrivelserna till 
förvaltningen för beredande. 
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§ 9 
Förvaltningschefen informerar  
Förvaltningschefen Marina Högland informerar om det arbete som 
sker med fördelning av tider för fotboll under vintersäsongen. En 
tillkommande uppvärmd fotbollsplan finns nu på Stadshagens IP. 
  
Förvaltningen har idag startat ett arbete kopplat till uppdraget om en 
simkunnighetsstrategi. I det förnyade arbetet har förvaltningen tagit 
nytt grepp med de stora föreningarna som arbetar med frågan och 
har dragit i gång en process för att komma fram med det förslag 
som kommer att presenteras för idrottsnämnden under våren 2025. 
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§ 10 
Övriga frågor  
Inget togs upp under denna punkt. 
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